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Být zakořeněn 
v pravdě a v lásce.

Člověk v dnešní době, pokud chce obstát, 
musí nejdříve přijímat, aby mohl dávat. Je-
nom otevřené a  uzdravené srdce dokáže 
lásku přijímat, a taky bez pádu do marni-
vosti a dalších vášní – dávat druhým.
Trvalý pokoj dá jen Stvořitel, když se mu 
otevřeme. A  k  tomu není třeba kdovíkam 
běhat. Můžeme si tedy zvolit buď útěk 
z bojiště, který nás brzy přivede na bojiš-
tě nové, možná ještě horší, anebo námahu 
duchovního boje, tady a teď.
Je třeba nepřehlížet zlo v  sobě a  nepro-
mítat je na  své bližní. Právě vlastní trám 
v oku nás nutí vidět třísky v očích cizích. 
Buď začneme měnit sebe, anebo podněty 

ke zlobě jedny za druhé. Kdo má totiž po-
cit, že je obklopený samými nepříjemnými 
sousedy, většinou sám bývá pěkně nepří-
jemný soused. Je třeba si v pokoře přiznat 
svou slabost, faleš, pokrytectví. K tomu ti 
pomůže to, že o  samotě budeš vstupovat 
do  svého nitra, abys nechal vše ve  svých 
rozvířených vnitřních vodách sednout a vi-
dět, co je pod hladinou. V samotě se učíš 
zápasit se zlými myšlenkami přímo, učíš 
se je zachytit u kořene. Ale teprve venku, 
v  zrcadle setkávání s  druhými, poznáváš, 
jak jsi pokročil. Léčba nezačíná bezhlavou 
činností, ale pozorností k popudům, které 
nás lákají někam jít a něco dělat.

Samozřejmě můžeme mít doma své pokojí-
ky a  být sami doma, a  přesto nesestoupíme 
k sobě. Neboť se necháme vláčet možnostmi 
nasávat spoustu informací z  masmédií, aby-
chom o světě věděli mnoho, ale o sobě víme 
málo, a  o  Stvořiteli téměř nic. Je to i  proto, 
že lidé 21.století vymysleli bariéru proti Bo-
žím dotekům – a  té bariéře říkáme zábava. 
Její pomocí vyplňujeme všechny prázdnoty, 
všechny prázdné prostory, které nám po prá-
ci, po studiu zbydou. Zanesou tak každou sku-
linku, která ještě mohla zůstat pro ztišení, pro 
modlitbu, a přehluší tím tichý hlas Stvořitele. 
A  protože takoví lidé neslyší, tak se toulají 
za  svými nápady, jsou roztaženi na  všech-
ny strany, nejsou zakořeněni a  ani nekráče-
jí k  cíli. Průvodním znakem harmonického 
člověka je vnější pokoj, který ukazuje, že ani 
uvnitř už duši nezmítají vášně. Z  takového 
člověka srší stálost a klid.
Jednou z  těch vášní, které nás vyhánějí ven 
od sebe sama, je nečistota, pro kterou se ot-
víráme tím, že věnujeme spoustu času shlíže-
ní filmů, kter é nás okrádají o  čistotu srdce 
a myšlenek. Tato nečistota sice vede člověka 
blíž k lidem, ale přesně naopak než opravdo-
vá láska: ne aby se daroval, ale aby se sytil 
chvilkovou slastí, která dělá člověka závislým 
a nakonec prázdným.
Ven člověka žene také hněv. Hněváme se 
na sebe, ale především na okolí. Hněvem ze-

sláblý člověk si myslí, že příčinou jeho nekli-
du jsou nedostatky druhých lidí. Jenže pokud 
můj vnitřní pokoj je závislý na vůli ostatních 
lidí kolem mě, není vůbec pokojem. A pokud 
se druhým vzdaluji, protože mě ponouká netr-
pělivost s jejich chybami, tak se také vzdaluji 
Bohu.
Dále je to pýcha – sestra marnivosti, která 
láká oběť na vidinu moci, aby šel ven a poučo-
val druhé lidi. U takového křesťana, který pod-
lehne pýše, postupně srdce tvrdne a chladne. 
Myslí si, že ti druzí jsou neschopní, jenom on 
je schopný, ti druzí jsou slabí, jenom on je sil-
ný, ty druhé třeba vyučovat a on je má učit. 
Žene ho vpřed touha mít vliv, vystupovat nad 
druhé, mít svět na dlani. Opakem pýchy je po-
kora, která uznává, že jsem stvořený a mám 
své hranice, svůj omezený čas i prostor.
Další neřestí je lhostejnost ke  zlu, které se 
děje kolem nás. Je třeba zlo pojmenovat a po-
stavit se evangelně proti němu. Odsoudit zlo, 
ale milovat toho, který to zlo (násilí, manipu-
laci, lež, polopravdy) šíří. Mít rád toho, kdo zlo 
šíří znamená modlit se za  něho, žehnat mu 
a popřípadě skutkem dobra ho získat na stra-
nu pravdy a lásky.
Přeji vám, milí farníci, abychom byli zakoře-
nění v pravdě a v lásce, neboť jenom tak bu-
deme kolem sebe šířit pokoj i radost ze života.

K tomu žehná Milan Mihulec

Telefonní číslo na kněze ve farnosti

283 029 165
Dovoláte se faráři nebo farnímu vikáři 
(lze volat i mimo hodiny pro veřejnost) 

Osobní schůzku s knězem je 
lepší domluvit předem telefonicky nebo 

mailem farnost.kobylisy@sdb.cz

Farní kancelář
hodiny kněze pro veřejnost

pondělí 14.00 - 18.00 P. Pavel Šimůnek
středa 9.00 - 12.00 P. František Blaha
pátek 9.00 - 12.00 P. Milan Mihulec

K osobní schůzce přijďte na recepci.
(lze přijít i bez předchozí domluvy)

Pokud chcete o něčem hovořit s konkrét-
ním knězem, domluvte se s ním osobně.
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Oslava Terezičky
Koronavirová opatření nám zasáhla i do plá-
novaných oslav. 
Ve čtvrtek 1. října stále počítáme s večerní 
bohoslužbou v 18.30. Hlavním celebrantem 
bude biskup Kája Herbst, kazatelem karme-
litán P. Vojtěch Kodet. Na konci bohosluž-
by budou požehnány růže, které si můžete 
přinést. Zrušili jsme ale setkání s ostatními 
bývalými faráři, které nechceme hnát někdy 
přes celou republiku do „červené Prahy“, 
a  proto se neuskuteční ani plánované se-
tkání s  nimi ve farním sále. Od 19:45 bude 
v kostele do 22 hodin možnost obvyklé „pr-
vočtvrtkové“ eucharistické adorace. 
Neděle 4. října je příležitostí k setkání far-
nosti. Od 10 hodin bude prostor ve farní za-
hradě k vzájemným setkáním a k seznámení 
se s novými lidmi ve farnosti. Pro děti a mlá-
dež budou otevřena hřiště. Ve 12 hodin bude 
požehnán oběd z vlastních zásob, tedy to, co 
si s sebou přinesete. Můžete připravit něco 
i pro druhé a pozvat je. (Pro ty, kteří se o tom 
nedozví nebo nebudou moci něco přinést, 
nabídneme klobásy a  pečivo.) K  dispozici 
bude gril, ohniště, pivo a  točená limonáda. 
Od 13 do 16 hodin bude probíhat nedělní 
oratoř pro děti školního věku a mládež, kte-
rou připravuje už osvědčený tým. Ostatním 
dáváme možnost připravit nějaké aktivity 
pro předškoláky, rodiny a  pro dospělé do 
100 let. Nabídky prosím posílejte na e-mail 
farnost.kobylisy@sdb.cz a bude je koordino-
vat Jitka Čaplová.

František Blaha a Tomáš Redlich

Pastorační rada farnosti 13. 9.

Po úvodní modlitbě se představil nový člen 
PRF Petr Košák (jeho portrét byl zveřejněn 
na  stránkách poprázdninového Kobylíst-
ku). 

Dalším bodem programu byla diskuse 
o  podobě oslav svátku sv. Terezičky, kte-
ré by měly proběhnout 1. a  4. října 2020. 
František Blaha seznámil členy s  progra-
mem obou akcí a vyjádřil se k možnostem 
jejich konání vzhledem k  aktuální epide-
miologické situaci (možnost bohoslužby 
ve venkovních prostorách apod.). 
Tomáš Redlich pak seznámil s programem 
setkání „Co s puberťákem? Setkání rodičů 
dospívajících 11 - 18 let“, které proběhne 
21. září v 19.15.
Následovala diskuse k  náplním činnosti 
PRF, za  něž cítí zodpovědnost jednotliví 
členové, která se týkala jak zhodnocení 
dosavadní činnosti, stejně tak jako jejího 
harmonogramu do dalších týdnů a měsíců. 
Věra Novotná a Zuzana Jiráková se v sou-
vislosti s  aktivitami farnosti pro mládež 
vnímají jako posun, že se za poslední dobu 
rozšířilo spektrum aktivit pro mládež, kte-
ré je větší, než na začátku působení v PRF 
(2017). Věra Novotná současně navrhla, 
že by se mohly ve  větší míře konat spon-
tánní akce, k jejichž svolání by mohly být 
využity moderní komunikační prostředky 
(sociální sítě apod.). A tak vznikla nová fb 
skupina Rodičové milí - Salesiáni Kobylisy. 
 Václav Tůma pak i  za  Lukáše Gregoru, 
který se omluvil, seznámil členy PRF se 
stavem příprav nových webových stránek 
farnosti. Tomáš Redlich pak sdělil stav pas-
toračního plánování a seznámil členy PRF 
s  návrhy nových projektů v  tomto směru, 
které by se týkaly zejména duchovní for-
mace a vzdělávání farníků ve víře (prohlu-
bování v  modlitbě, Desateru, svátostech 
a obnovy v Duchu svatém). Jaroslav Šebek 
následně informoval o  otázkách vzdělá-
vání ve farnosti, kdy navrhl možnost opě-
tovného konání jednorázových odborně 
duchovních přednášek, případně celého 
přednáškového cyklu typu („Ve středu 
do středu“ apod.), jak byly konány v minu-

Doba koronavirová podruhé
Vstoupili jsme do nové vlny koronavirové 
pandemie. Při rychle měnící se situaci jsou 
tištěná média málo “pružná”. Ale třeba něco 
z toho, co je zde napsáno zůstane platit.
 
 ▸  Od 10. září dne je díky nařízení MZ po-

vinnost nosit roušky ve všech vnitřních 
prostorách – tedy i  při všech bohosluž-
bách a  při všech společných aktivitách 
v  kostele a  v  místnostech, které k  němu 
patří. Používejte také prosím dezinfekci 
rukou.

 ▸  Prosíme všechny starší věřící a  všechny, 
kteří patří k  ohroženým skupinám, aby 
nám na sebe nechali kontakt, pokud ne-
budou moci docházet do kostela a  mají 
zájem o  přinesení Eucharistie, zajištění 
nákupu, rozhovor s někým po telefonu či 
přes jiný komunikační prostředek apod. 
Stejně tak prosíme ty, kteří by byli ochotni 
nabídnout pomoc. Můžete tak učinit tele-
fonicky, e-mailem na vzajemnapomoc@
sdb.cz, osobně v  sakristii či na recepci 
nebo prostřednictvím formulářů na tere-
zicka.cz. 

 ▸  Pokud nedojde ke zrušení bohoslužeb, 
nabízíme starším lidem a ohroženým sku-
pinám ještě další mši svatou v našem 
kostele v  neděli v  16 hodin (počínaje 
27. 9.).

 ▸  Ohledně dispenze od účasti na neděl-
ních bohoslužbách nám pan kardinál 
s generálním vikářem sdělil, že není třeba 
žádný dispenz v této situaci dávat. Pokud 
někdo ve svém svědomí vyhodnotí, že 
vzhledem k  věku, zdravotnímu stavu či 
jiným vážným důvodům se nemůže nebo 
by se neměl účastnit společného slave-
ní nedělní bohoslužby s ostatními bratry 
a  sestrami, jistě může slavit bohoslužbu 
jiným způsobem, např. sledováním něja-
kého přenosu.

 ▸  Zároveň vám máme „připomenout, že 
účast na nedělní bohoslužbě je vážnou 
skutečností a  neměli bychom se tedy 
sami snadno dispenzovat bez oprávně-
ného důvodu. Není dobré poddávat se 
přehnanému strachu a obavám z nákazy, 
izolovat se od ostatních, odříznout se od 
velkých duchovních dober, atd. A je třeba 
tyto skutečnosti dobře a  moudře zvažo-
vat.“

 ▸  Doporučujeme i  jménem pana kardinála 
a prosíme všechny, aby v období pandemie 
přijímali Eucharistii na ruku. „Z hygi-
enických důvodů je to nutné a  žádoucí.“ 
Pokud někdo i přesto trvá na přijímání do 
úst, bude mu Eucharistie podána až jako 
poslednímu. 

 ▸  Od neděle 27. 9. je zrušeno nedělní aga-
pé. Je možné se na farní zahradě setkat, 
ale bez organizovaného občerstvení.  Vý-
jimku uděláme při oslavě sv. Terezičky 4. 
října ve venkovních prostorách. 

 ▸  Ještě z  dopisu našich biskupů: „…V  sou-
časné nelehké situaci je třeba zejména 
používat zdravý selský rozum, abychom 
nezanedbali nic potřebného, ale zároveň 
nepřeháněli. Každá farnost či společen-
ství věřících má svá specifika, ze kterých 
je třeba vycházet při moudrém zvažování 
konkrétních opatření… Je třeba sledovat 
vládní nařízení, dodržovat hygienické zá-
sady a  používat vhodné prostředky. Ale 
zejména je třeba se modlit, vzývat Boží 
pomoc a  odevzdávat se mocné přímluvě 
Panny Marie a  našich zemských patro-
nů…“

Jako křesťané v jiných těžkých dobách pro-
jevujme svou starost o  svět modlitbou, na-
dějí a různými projevy milosrdenství. Děkuji 
všem, kteří jste tak obětavě činili v  jarních 
měsících. Děkuji všem, kteří tak činíte 
i v současnosti.

František Blaha
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lých letech. Vidí současně možnost pro-
pojování tohoto typu vzdělávání s  pasto-
račními projekty. Ludmila Prokešová pak 
navrhla, že by mohly být takové přednášky 
konány ve středu po večerní mši sv. a sou-
časně také navrhovala častější duchov-
ní obnovy, třeba pro farní společenství. 
František Blaha tuto myšlenku podpořil 
s  tím, že by tento typ duchovní aktivity 
měl vycházet zespodu, od  farníků. Franti-
šek Blaha vnímá pozitivní posuny i v rámci 
vzájemné informovanosti ve farnosti, mezi 
farností, střediskem a komunitou. Součas-
ně však upozornil na to, že jsme neměli do-
statečně kontakty se staršími farníky, což 
se ukázalo zejména při jarní situace kolem 
epidemie Covid-19. Stejně tak je potřeba 
stále zlepšovat komunikaci s  lidmi, kteří 
jsou ve farnosti noví, nebo se v ní cítí osa-
moceni. 
Tomáš Redlich pak otevřel téma organi-
začního zajištění některých akcí do  bu-
doucna (jako je dětský karneval, výlety 
rodin, bazárek apod.). Padl návrh, využít 
k  oslovení případných zájemců ve  větší 
míře i sociální sítě, nejenom tradiční farní 
„média“ (ohlášky nebo Kobylístek). 
František Blaha a  Václav Jiráček pak in-
formovali o  přípravě nového projektu Sa-
lesiánského centra (za tímto účelem bude 
využito celodenní výjezdní setkání PRF 
a  dalších zájemců ve  Zdicích), které bylo 
naplánováno na 8.-9.1. 2021. 
Stejně tak bylo pak naplánováno i další se-
tkání PRF na 25. 4. 2021, protože v březno-
vém termínu se neuskuteční. 
Ve  farnosti se připravuje seminář obnovy 
v Duchu Svatém, které se bude konat pro 
zájemce od 17. ledna do 18, dubna v nedě-
li večer od 18.00 do 21.00. Organizací byli 
pověřeni manželé Jana a Marek Poláškovi. 
František Blaha pak seznámil členy PRF se 
současným stavem využívání fary ve  Zdi-
cích. 

V závěru pak proběhla diskuse k možnos-
tem tzv. „koronapastorace“, tedy situace 
omezování možností návštěv bohoslužeb 
apod. z důvodu nepříznivé epidemiologic-
ké situace. Bylo navrženo, aby zejména 
starší lidé na sebe dali kontakty, aby mohli 
být operativně o situaci informováni, a při 
zachování hygienických opatření jim moh-
la být donášena Eucharistie či nabídnuta 
další pomoc. 
Příští setkání bude 6. 12. 

Jaroslav Šebek

Minulost a budoucnost 
Salesiánského centra

Milí farníci, rád bych tímto článkem ote-
vřel proces hledání priorit pro Salesiánské 
centrum na následujících 5 let (2021-2026). 
Spolu s Radou Salesiánského centra chce-
me vytvořit projekt, který by nám pomo-
hl v  rozhodování, čemu dávat přednost 
v  následujících letech, na  co se zaměřit, 
o co usilovat. V procesu hledání nestojíme 
na začátku. Čerpáme z tradice církve, naší 
farnosti a zkušenosti Dona Boska a salesi-
ánů. V roce 2016 jsme již jednou procesem 
tvorby projektu prošli a můžeme v něm po-
kračovat. Jednak můžeme navázat na to, že 
již máme popsanou a s mnohými lidmi i sdí-
lenou naší vizi, poslání a  hodnoty. Máme 
také zkušenost, že společně dokážeme po-
stupně měnit i zdánlivě neměnné věci: do-
šlo k většímu provázání farnosti a střediska 
mládeže, máme společný vchod do budovy, 
kostel je přístupný celý den… Nyní bych 
vás tedy rád pozval k společnému pojmeno-
vání témat důležitých pro budoucnost Sale-
siánského centra. Tato cesta by mohla mít 
několik částí: v první části chceme sesbírat 
podněty od  farníků, pracovníků střediska, 
mládeže, salesiánů. Poté budeme podněty 

třídit a hledat, co je důležité. Na konci by-
chom z  vybraných témat formulovali prio-
rity na následujících pět let. Můžeme tedy 
vyrazit na první část cesty. Základní výbava 
obsahuje 3 věci: 
První je Boží slovo. Nabízím text z Matoušo-
va evangelia 15,29-38. Začněme u něj.
Můžeme si jej přečíst a  rozjímat nad ním. 
Vypráví o Ježíšovi, který uzdravuje, učí, sytí 
a zve ke spolupráci.
Druhá věc do batůžku na cestu je text vize 
a poslání Salesiánského centra. Najdete jej 
v zadních lavicích vedle Kobylístku. Vezmě-
te si jej a přečtěte.
Třetí náležitost je zkušenost každého osob-
ně. Ta je pouze vaše a  jedinečná. Vnímáte 
sami za sebe naši farnost, společnost, měs-
to, národ, ostatní lidi s jejich potřebami, ale 
i atmosféru, budovy...
Prosím, udělejte si někdy čas sami, nebo se 
svými blízkými, nebo se svým společenstvím 
a dejte si před sebe tyto tři “věci”. Boží slovo, 
naše poslání a svou zkušenost. 
Zkuste formulovat téma, které vidíte jako 
důležité. Konkrétně: nacházíte v  textu po-
slání něco (myšlenku, slovo, větu), co vám 
ve  světle Božího slova a  vaší zkušenosti 
vysvítá, jako důležité? Co to je? Proč právě 
toto? Vyberte jedno, maximálně dvě téma-
ta a napište, proč si myslíte, že by se měla 
dostat do středu našeho zájmu na následu-
jících 5 let. Nehledáme ještě konkrétní ná-
pady na  to, co bychom přesně měli dělat, 
nebo nedělat, ale spíš představy, pozvání, 
výzvy, sny... Odpovědi prosím pište na farní 
mail: farnost.kobylisy@sdb.cz, nebo přines-
te do farní kanceláře do 6. 11.
Podobný proces proběhne také v komunitě 
salesiánů a mezi lidmi zodpovědnými za ak-
tivity střediska mládeže. Na konci první eta-
py cesty budeme mít podněty od  jednotliv-
ců a  společenství. V druhé etapě se s nimi 
můžeme seznámit, hovořit o nich a vybírat. 
S tím opět oslovíme čtenáře Kobylístku. Jak 

konkrétně to bude probíhat specifikujeme 
až podle počtu zapojených farníků a spole-
čenství. Zapojena bude také Pastorační rada 
farnosti.
Finální rozhodnutí na konci celého procesu 
bude schvalovat Rada salesiánského centra. 
Jednotlivým hlasům bychom pak chtěli dát 
takovou váhu, která odpovídá míře odpo-
vědnosti, kterou jednotliví lidé nesou.
Děkuji vám předem za  spolupráci a  vaše 
podněty.

Za Radu Salesiánského centra 
Václav Jiráček

Nová tvář v komunitě salesiánek

Pocházím z vesnice Ivaň na jižní Moravě. Sa-
lesiánkou jsem 21 let. Do Kobylis přicházím 
z Hradce Králové, kde jsem měla na starosti 
Salesiánský domov mladých, který ubyto-
vává studentky středních a  vysokých škol. 
Od srpna 2020 jsem pověřena službou pro-
vinciální ekonomky, což znamená, že se sta-
rám o  ekonomický a  administrativní chod 
naší provincie. V kobyliské farnosti bych se 
měla zapojit do  výuky náboženství, kromě 
toho také vyučuji na  naší Církevní střední 
škole Jana Boska v  Karlíně. Do  Kobylis se 
vracím po  12ti letech (působila jsem zde 
v letech 2001 – 2008) a ráda opět potkávám 
známé tváře.

Ludmila Rybecká
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A může se tak stát i ve Vašem srdci.
Tuto milost obnovy života víry Vám ze srdce 
přejeme a vyprošujeme

František Blaha, Jana a Marek Poláškovi 
a další členové přípravného týmu

P. S. Zájemci o seminář Obnovy života v Du-
chu se mohou hlásit do  konce listopadu 
pomocí elektronického formuláře na webu: 
http://bit.ly/prihlaskaNaSeminar (kdo má 
problém s  přístupem k  internetu, může se 
přihlásit osobně u  Františka Blahy nebo 
vhodit lísteček se svým jménem a  kontak-
tem na sebe do schránky u dětské nástěnky 
v kostele). 

Nová fb skupina
Rodičové milí - Salesiáni Kobylisy

Po  prodiskutování témat mládeže a  dětí 
na  pastorační radě farnosti (PRF), vznikla 
nová fb skupina Rodičové milí - Salesiáni 
Kobylisy, která má za cíl sdružovat rodiče 
a děti, rodiče a rodiče a děti s dětmi na růz-
ných společných plánovaných i spontánních 
akcích, které si vymyslíme. Posdílíme zkuše-
nosti, obavy, starosti, povzbudíme se. Možná 
pomůžeme se lépe začlenit některé nesmělé 
nebo nové mamince. Možná některý man-
žel hledá své uplatnění v tak velké farnosti. 
Možná vaše dítě najde na společné procház-
ce nové kamarády, které pak bude vídávat 
v kostele, v létě s nimi pojede na chaloupku 
a za pár let se budou společně připravovat 
na biřmování a povedou kroužek modeláře.
Kontaktní osobou je Zuzka Jiráková a Věrka 
Novotná, které jsou též jako kontakty pro 
oblast mládeže v rámci PRF.
https://www.facebook.com/
groups/321125149151106

Věrka Novotná

Dopolední Alfa pro maminky 
s dětmi a další zájemce

Srdečně zveme maminky s dětmi, ale i dal-
ší zájemce (např. tatínky či seniory) v rámci 
pravidelných čtvrtečních setkání na dopole-
dní kurz Alfa. Mohl by být příležitostí k du-
chovnímu zastavení, občerstvení a  společ-
né diskusi nad zajímavými křesťanskými 
tématy (o Ježíši, víře, modlitbě, Bibli, Božím 
vedení, Duchu svatém, církvi…). Vhodný je 
i pro sdílení zkušeností těch, kdo žijí ve smí-
šeném manželství věřící s nevěřícím. Navo-
zení diskuse ve  skupince bude předcházet 
přednáška od  pozvaných hostů, společnou 
atmosféru dokreslí zpěv a humor pro radost 
ducha a domácí dobroty pro radost těla. Pro-
gram s  hlídáním bude připraven také pro 
naše malé ratolesti. Přihlásí-li se do konce 
září alespoň deset zájemců, kurz by probíhal 
v týdenním rytmu od 1. října do 10. prosin-
ce ve čtvrtek od 9.15 do 11.30. Pozvat a do-
provodit můžete i  své známé, pro které by 
Alfa mohla být zajímavá. Možnost přihláše-
ní a  další informace včetně programu jsou 
k  dispozici na  kontaktech níže. Těšíme se 
na vás i vaše děti. Za přípravný tým

Tomáš Redlich
terezicka.cz/kurzy-alfa/

farnost.kobylisy@sdb.cz
777 053 394

Mamky sobě

Dopolední program Mamky sobě pro ma-
minky s malými dětmi bude pokračovat pra-
videlně každý první čtvrtek v měsíci, pokud 
se začátkem října nerozběhne Dopolední 
Alfa pro maminky s dětmi a další zájemce. 
Informace budou k  dispozici v  ohláškách. 
V říjnu by bylo setkání výjimečně 15. 10. 

Pavla Redlichová

Hlaste se do přípravy na svátosti
Jen stručně připomínám, že je možné se ješ-
tě přihlásit na přípravu:
 ▸  na křest dospělých (mohou se připojit i ti, 

kteří sice byli pokřtěni, ale ve víře nebyli 
vychováváni ani vzdělávání),

 ▸ na křest dětí, 
 ▸ na biřmování (vysokoškoláci a starší),
 ▸ na  první svaté přijímání dětí (přihlášky 

jsou v kostele u dětské nástěnky, do schrán-
ky u  nástěnky můžete vhazovat přihlášky 
vyplněné; nebo je možnost přihlásit se přes 
formulář na webu farnosti).

 František Blaha, farnost.kobylisy@sdb.cz

Seminář Obnovy v Duchu Svatém 
se u Terezičky otevírá pro 
nové zájemce
Míváte někdy pocit, jako by se Vaše 
víra a duchovní život pohybovaly ve stá-
le stejných kolejích, z  nichž nemůže-
te vystoupit? Jako byste byli opevněni 
ve starých zvycích a modlitba a události 
liturgického roku se Vás doopravdy ne-
dotýkaly? Jako byste patřili k těm, kdo 
nejsou „ani horcí, ani studení“ (Zj 3,16)?
Možná toužíte po novém impulsu, aby se i Vaše 
oči otevřely a  srdce hořela, tak jako učední-
kům po cestě s Ježíšem do Emauz (Lk 24, 32).
Zájemcům o  nový, osobní vztah s  Otcem, 
Synem a  Duchem Svatým nabízím účast 
na  nově otevíraném semináři Život v  Du-
chu. První běh tohoto semináře zorganizo-
val v naší farnosti Josef Brtník v roce 2013. 
Bývalý farář, Martin Hobza, měl v plánu jej 
zopakovat, ale bohužel to nestihl. Martino-
vu a Jožkovu štafetu tedy přebírám já, nový 
farář, a  s  „požehnáním“ pastorační rady 
farnosti zvu všechny zájemce. O  organiza-
cí jsem podobně jako Josef Brtník požádal 

manžele Janu a  Marka Poláškovy, kteří se 
do modlitební a organizační přípravy pustili 
s dalším spolupracovníky z farnosti.
Denní rozjímání Písma: úhelný kámen 
semináře
Věřím, že se nám podaří zorganizovat se-
minář pro cca 50 farníků, tedy asi 5 skupi-
nek, které se budou pravidelně od 17. ledna 
do  18. dubna 2021 scházet v  neděli večer 
k  zhruba tříhodinovému programu (od  18 
do 21 hodin).
Jeho součástí bude vždy přednáška/ka-
techeze pozvaného hosta (účast přislíbili 
mimo jiné P.  Jakub Sadílek, Kateřina La-
chmannová, P.  Michal Němeček, P.  Pavel 
Semela ad.), dále společná modlitba a také 
rozhovor a sdílení ve skupinkách nad texty 
Písma, které vybral autor semináře, profe-
sor dogmatiky P. Ernest Sievers (texty si lze 
prohlédnout zde: http://www.pastorace.cz/
Knihovna/Seminar-zivota-v-Duchu-Sievers.
html).
Právě rozjímání textů Písma, a to každý den 
zhruba 15 až 20 minut, bude základní osou 
a požadavkem účasti každého zájemce. Tato 
individuální „duchovní cvičení“ budou kaž-
dodenní zápasem a obdarováním pro všech-
ny, kdo se pro seminář Obnovy v Duchu Sva-
tém rozhodnou.
Když jsem já sám seminář absolvoval 
na konci totality v Brně, stal se pro mě vel-
kým prohloubením mé víry, osobního vztahu 
s Bohem, mého kněžství i salesiánství.
Cílem semináře je tedy zakusit nové, moc-
né, život podmiňující vylití Ducha Svatého. 
V centru stojí Boží působení na člověka. Ne 
tedy to, co "uděláme my", ale to, co Bůh da-
ruje nám. A může to být třeba to vystoupení 
ze zajetých kolejí duchovního života, které 
nás nepustí prožívat pravou radost a  udá-
losti života církve. „A dám vám nové srdce 
a do nitra vám vložím nového ducha. Odstra-
ním z vašeho těla srdce kamenné a dám vám 
srdce z masa,“ píše se u proroka Ezechiela. 
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Milion dětí se modlí růženec
Už 15 let se 18. října děti na celém světě modlí 
růženec za jednotu a mír ve světě. S touto ak-
tivitou jsme v naší farnosti začali před 2 lety 
a  pokaždé to bylo krásné setkání a  spojení 
ve společné modlitbě. I  letos se tedy chystá-
me společnou modlitbu růžence zorganizo-
vat. Vzhledem, k  současné korovavirové si-
tuaci plánujeme uspořádat modlitbu růžence 
ve venkovních prostorách. Každopádně víme, 
že se sejdeme v neděli 18. října 2020. Přesné 
místo a čas ještě dle situace upřesníme. Sle-
dujte proto plakáty a ohlášky. Za Dětský tým

Anka Zamborská

Nedělní oratoř 
– slavnost sv. Terezičky

V neděli 4. října 2020 vás zveme do oratoře 
Dona Boska. První říjnovou neděli mohou děti 
malovat křídami na chodník zahrát si s dal-
šími dětmi ping-pong, fotbal, volejbal, pře-
hazovanou nebo hokejbal. Všechny aktivity 
budou v rámci oslavy slavnosti sv. Terezičky. 
V závěru nedělní oratoře se sejdeme, vyslech-
neme tradiční slůvko Dona Boska a společně 
se pomodlíme. Začátek nedělní oratoře bude 
ve 13:00. Cokoliv ke společnému občerstvení 
je vítáno, pití bude zajištěno. Pokud nám to 
pandemická opatření dovolí, plánujeme další 
nedělní oratoř na neděli 25. 10. 2020 – pod-
zimní oratoř. Začátek podzimní oratoře bude 
v  15:00 a  závěr je obvykle kolem 18:00. Sr-
dečně zve tým nedělních rodinných oratoří.

Anka Zamborská

Fotbalový turnaj 17. 10.

V sobotu 17. 10. se uskuteční na hřišti Salesi-
ánského střediska mládeže fotbalový turnaj. 

Zváni jsou všichni fotbalisti a  fotbalistky 
ve věku 7 až 15 let. Předpokládaná doba tr-
vání turnaje je 8.00 - 16.00. Pro bližší infor-
mace a přihlašování sledujte web Salesiáni 
Kobylisy. Těšíme se na vás a na vaše sportov-
ní výkony. Za organizační tým

Daniel Blažek

Živý růženec

Setkání společenství živého růžence bude 
v pondělí 19. 10., 23. 11. po večerní bohoslužbě. 

Na všechny se těší Ludmila Růžičková

Nová florbalová sezóna 2020/2021 
pro mladší a starší žáky

Nový školní a sportovní rok se nám úspěšně 
rozbíhá, a s ním i tradiční florbalové turnaje 
pro mladší a starší žáky.
Termíny turnajů jsou tyto:
 ▸  10. 10. O  pohár uhříněveského starosty 

(Uhříněves) 
 ▸  7. 11. První bodovací SHM Čechy a Svato-

martinský turnaj (Uhříněves) 
 ▸  12. 12. Druhý bodovací SHM Čechy a Mi-

kulášský turnaj (Uhříněves) 
 ▸  16. 1. Třetí bodovací SHM Čechy a Salesi-

ánský turnaj (Uhříněves)
 ▸ únor Turnaj Dona Boska (Lubné u Poličky)
 ▸  20. 3. SHM Přebor Morava Čechy (Uhříněves)
 ▸ 17. 4. Velikonoční Turnaj (Uhříněves)

Pokud máte doma mladé florbalisty a florba-
listky, ročníky 2011 – 2005, kteří mají chuť si 
zahrát, napište na mail:
farnost.kobylisy@sdb.cz, že máte zájem do-
stávat pozvánky na  jednotlivé turnaje. My 
Vám dva týdny před konkrétním turnajem 
zašleme pozvánku s podrobnými informace-
mi k turnaji.

Kobyliskému florbalu Zdar! Petr Novák

Florbal pro dospělé a dospívající
Tréninky florbalu pro dospělé a dospívající 
budou pokračovat i v následujícím školním 
roce 2020/21. Budou se konat opět každý 
pátek v ZŠ Žernosecká od 19.30 do 21 hod. 
Scházet se začneme pravděpodobně od kon-
ce října. Rádi uvítáme nové zájemce.

Slávek Míka

Úterky u Terky

V říjnu nás čeká vícero akcí. Začneme hned 
z  kraje v  neděli 4.10., kdy si během neděl-
ní oratoře zahrajeme volejbal. V úterý 6.10. 
nás čeká první Velký Úterek s  P.  Kamilem 
Strakem, který bude mluvit o  tom, jak se 
Bůh zjevuje v 21. století.
O  dva týdny později 20.10. se můžete těšit 
na modlitební Úterek, po kterém bude mož-
nost se sejít ještě u táboráku. Oba Úterky za-
čínáme mší svatou v 18:30. Těšíme se na vás!
Pro bližší informace sledujte náš Facebook.

Za Úterkový tým Daniel Blažek
daniel.blazek@strediskokobylisy.cz

Bazárek virtuálně

Podzimní bazárek, který se měl konat od 19. 
do 21. října, v klasické podobě neproběhne. 
Společně jsme dlouho přemýšlely nad tím, 
jak bychom ho mohly zrealizovat (od příjmu 
jen velmi omezeného množství až po organi-
zaci celé akce pod širým nebem), abychom 
dostály všem nařízením. Nakonec jsme se 
rozhodly, že se pokusíme bazárek uspořádat 
za pomoci moderních technologíí, tedy vir-
tuálně. Vytvořily jsme soukromou Faceboo-
kovou skupinu Virtuální podzimní bazárek 
u sv. Terezičky, ve které je možné zveřejňo-
vat, co nabízíte a  co poptáváte. Následná 
domluva a  předání už bude na  vás. Uvažu-

jeme i o vytvoření webové bazárkové strán-
ky (např. jako alternativu pro ty, kdo nemají 
nebo nechtějí používat Facebook), toto však 
v době uzávěrky Kobylísku není úplně jisté.
I když v této formě nemůžeme nahradit ba-
zárek skutečný, chtěly bychom přesto za-
chovat hlavní myšlenku jeho pořádání, a to 
jeho výtěžkem přispět na dobrou věc. Pokud 
se do  bazárku v  této formě zapojíte a  roz-
hodnete se, že byste chtěly na tzv. „charitu“ 
přispět, budeme moc rády. Výtěžek chceme 
věnovat malé Bětušce na asistenta do školy 
a  na  další potřebné výdaje (její příběh na-
leznete na internetových stránkách znesna-
ze21.cz - Osobní asistent pro Bětušku
do  1. třídy). Přispět můžete jednak pro-
střednictvím sbírky, která na  těchto inter-
netových stránkách probíhá – tuto varian-
tu preferujeme více (pokud do  poznámky 
uvedete, že se jedná o příspěvek z bazárku, 
bude lepší přehled o celkové vybrané část-
ce), nebo do kasičky na recepci Salesiánské-
ho centra, která zde bude za  tímto účelem 
od 1.10. do 30.11. umístěna. O výsledku vás 
samozřejmě budeme v prosinci informovat. 
Všem moc děkujeme a pevně věříme, že jar-
ní bazárek už proběhne v plné parádě!
Pokud budete mít jakýkoliv dotaz (např. 
ohledně připojení do FB skupiny nebo k při-
pravované webové stránce), pište mi prosím 
na mail: m.skalska@seznam.cz.

Markéta Skalská, Štěpánka Syrová

Farní ples 2021

Milí farníci, ráda bych vás pozvala na ples 
naší farnosti, který se bude konat 23. ledna 
v  KD Ládví od 19:30 hodin. S  plesovým tý-
mem pilně vymýšlíme program, abychom 
spolu s vámi mohli prožít krásný večer plný 
zábavy, radosti a tance. Moc se na vás těší-
me! Za plesový tým, 

Markéta Gregorová
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Adventní trhy 2020
Milí lidé tvořiví! Ráda bych vás pozvala 
ke spoluúčasti na  letošních adventních tr-
zích, které tu budou co by duB! Připomínám 
již zkušeným a  nabízím těm, kdo to ještě 
nezkusili a  rádi by! Cílem je ruční výroba 
všeho druhu, která potěší pod stromečkem 
a  napodruhé svým výtěžkem věnovaným 
Centru pro rodinu při Salesiánském stře-
disku mládeže v Kobylisích. 
Jde o zážitek radosti ze společenství, a pro-
to můžete zavařovat, šít, plést, vyšívat, ma-
lovat, sušit křížaly, keramičit, ale i pomáhat 
třeba s přípravou či rozléváním nápojů, pří-
pravou a úklidem prostor!
Vše velmi vítáno! Nebojte se zapojit :o) Pří-
padné dotazy ráda zodpovím na  kontak-
tech níže. 

Jitka Čaplová
jitkacaplova@atlas.cz

777 217 989.

Karneval 2021?

Milí karnevaloví přátelé, po covidové odml-
ce bychom vás chtěli opět požádat, zda-li 
by se mezi vámi nenašla ochotná rodina či 
skupinka lidí, která by se ujala organizace 
dalšího ročníku farního dětského karnevalu, 
protože bychom rádi tuto štafetu předali dál.
Samozřejmostí je naše pomoc a společná or-
ganizace nadcházejícího ročníku karnevalu. 
Zájemce prosíme, aby napsali na adresu:
pvad@seznam.cz, 
a nebo klaudiar@seznam.cz.
Je dost možné, že nám hygienická opatření 
realizaci znemožní, ale ještě raději nepřed-
bíhejme a chystejme. Plánované téma: ZOO, 
datum: 14. 2. 2021. Děkujeme a  těšíme se! 
Za přípravný tým dětského karnevalu 

Vlaďka Jarošová 
a Klaudia Henžlíková

Křesťanský diář 2021 
„Jeho plány, moje plány“

Pod rukama jedné z členek farnosti vznikl 
křesťanský diář pro ženy na rok 2021 „Jeho 
plány, moje plány“. Obsahuje všechny běžné 
diářové prvky, navíc ale i krasopisné biblic-
ké verše, otázky k reflexi, prostor k sepsání 
díků a  proseb a  další obohacující moduly. 
Jeho cílem je být praktickým plánovačem 
a  zároveň povzbuzovatelem v  hezkém ka-
bátě. Ke koupi je na eshopu: www.mojebi-
lemisto.cz a  je ideální nejen jako dárek. Je 
možné si jej objednat a  vyzvednout na  re-
cepci Salesiánského centra.

Karolína Zvoníčková
Bílé místo

Zpráva pro muzikanty, 
ale i pro ty, které zajímá 
hudební dění ve farnosti

Od září jsou v provozu nové webové strán-
ky pro zájemce z řad hudebníků i ostatních 
farníků, které zajímá život okolo kytaro-
vých mší.
Najdete tam rozpis hraní jednotlivých sku-
pin, odkaz na e-zpěvník, diskusní fóra a další.
Stránky jsou na adrese: zkusebna-kobylisy.cz
Budeme rádi, když budete s námi.

Vašek Tůma, správce zkušebny

Stavba kláštera v Drastech

Milí farníci, rády bychom Vás seznámi-
ly s  projektem, který se rozvíjí kousek 
za  Prahou, nedaleko od  Kobylis. Z  klášte-

ra na Hradčanském náměstí, kde jsme za-
koušely nedostatek venkovního prostoru 
a hluk z okolí, nás po mnoha letech hledání 
vhodného pozemku Pán pozval do  Drast 
u  Klecan. Areál se zchátralými budovami, 
neprostupnou zelení a množstvím skládek 
již doznal díky Boží pomoci a  obětavosti 
mnoha dobrých lidí značných změn, a od 1. 
března letošního roku se tak stal naším do-
movem. 
Prozatím bydlíme v  Domě Navštívení – 
v  dřívějším „Panském domě“ – který bude 
po vystavění kláštera sloužit jako dům pro 
hosty. Máme toho ještě hodně před sebou, 
takže jsme moc vděčné za  každou pomoc 
– modlitbu, účast na  brigádách (v  sobotu 
i v pracovní dny) nebo finanční příspěvek. 

Více informací najdete 
na www.karmeldrasty.eu.

Sestry bosé karmelitky
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POZVÁNKY ODJINUDOHLÉDNUTÍ

VZÁJEMNÁ POMOC

Pouť rodičů a dětí ke sv. Jeronýmovi
Poznáváme Bibli

V  rámci roku Bible zveme rodiny na  pouť 
v předvečer svátku sv. Jeronýma. Uskuteční 
se v úterý 29. září od 16 do 20 hodin. Cílem 
putování je Emauzský klášter, v jehož areá-
lu se nachází kostel zasvěcený Panně Marii 
a sv. Jeronýmovi.
Sv. Jeroným, je autorem Vulgáty, nejznáměj-
šího latinského překladu Písma svatého, 
ze kterého byla Bible překládána do  mno-
ha dalších jazyků. Mniši žijící a  pracující 
v  Emauzském klášteře vytvořili v  oblasti 
biblické literatury několik zajímavých a dů-
ležitých překladů a  rukopisů, které patří 
k perlám našich literárních památek.
 
Program:
 ▸ 16.00–18.30 1. blok: Poznáváme Bibli
 ▸  průběžný program s  aktivní účastí dětí 

na  stanovištích s  činnostmi různého za-
měření a obtížnosti; rodiče mohou pomo-
ci dětem s výběrem na základě tištěného 
průvodce.

 ▸  16.30–18.00 2. blok: Setkání s Božím slo-
vem zapsaným v Písmu (s Biblí v ruce)

 ▸  společné listování Biblí – bude vhodné 
mít v  ruce svou vlastní Bibli – se Starým 
i Novým zákonem; určeno pro starší děti, 
mládež i  rodiče; uvedení do  četby Písma 
svatého, společná četba a uvažování nad 
ní, vyústění do modlitby

 ▸  17.30–18.30 3. blok: Uvádění dětí do ta-
jemství víry skrze Písmo svaté

 ▸  přednáška pro rodiče a  další dospělé 
účastníky s prezentací vhodných didaktic-
kých materiálů

 ▸  19.00–20.00 Poutní mše svatá ke cti sv. 
Jeronýma

 ▸  Pastorační středisko Arcibiskupství praž-
ského

Benediktinské opatství v Emauzích

Centrum pro rodinu 
Arcibiskupství pražského

Vážení přátelé a příznivci Centra pro rodinu, 
srdečně vás zdravíme a posíláme podzimní 
nabídku našich programů:

Společná příprava na život v manželství 
6. října až 1. prosince, úterý od 19.30 do 21.30 
(Kolejní 4, Praha 6 - Dejvice). Snoubenci se 
přihlašují na  http://www.apha.cz/cpr-snou-
benci-aktualni-nabidka

Devatero pro rodiče – zážitkově vzdělá-
vací kurz pro rodiče
7. října až 2. prosince, devět lekcí, vždy 
ve středu od 18.30 do 20.30 hod. (v prosto-
rách Křesťanské poradny, Thákurova3, Pra-
ha 6) další informace a přihlášení viz http://
www.apha.cz/cpr-devatero-pro-rodice-kurz

Sobota pro ženy
17. října tradičně od 9 do 16 hodin. Provázet 
bude PhLic. Kateřina Lachmanová, Th.D., 
více viz http://www.apha.cz/cpr-soboty-ak-
tualni-nabidka
Jak naplnit Prázdné hnízdo – víkend pro 
rodiče, kterým odcházejí děti z domova
6. až 8. listopadu v  Rožmitále pod Třemší-
nem, viz http://www.apha.cz/2020/cpr-no-
vinky/jak-naplnit-prazdne-hnizdo-2020

Pro povzbuzení a  inspiraci zveme 
na www.manzelstvi.cz:
Co drží rodiny pohromadě
Být sám sebou 
Ochrana pro náš vztah 
Osvědčené akce společenství manželů 
Zvyk a  nepozornost jsou zákeřní nepřátelé 
rodiny 

Jana Šilhavá a Klára Kudrnová
Pastorační středisko - Centrum pro rodinu

220 181 777, cpr@apha.cz

Vzhledem k epidemiologické situaci 
prosíme všechny, kteří si myslí, že by potřebo-
vali pomoc v případě nutné karantény či dob-
rovolné izolace, aby se nám ohlásili. Rádi jim 
pomůžeme. Vy, kteří budete o  někom tako-
vém vědět, ozvěte se nám. Zároveň děkujeme 
lidem dobré vůle registrovaným v  databázi 
jarních dobrovolníků a vyzýváme k připojení 
se další dobré duše ochotné pomoci. 

Kontakt: farář, kostelnice či kontaktní 
osoba pro vzájemnou pomoc ve farnosti

Věrka Novotná, vzajemnapomoc@sdb.cz

Nabídka pronájmu
K  dlouhodobému pronájmu nabízíme čás-
tečně zařízený byt 3+kk (65 m2) s  terasou 

(27 m2) v  lokalitě Velká Skála, 2 zastávky 
od metra Kobylisy, v těsné blízkosti Čimické-
ho háje. Preferujeme spolehlivé dlouhodobé 
nájemce. Byt je k nastěhování od listopadu 
2020. V případě zájmu prosím volejte na tel. 
číslo 737 688 991.

Olga Horáková

Poptávka po pronájmu bytu
Sestry Misionářky lásky (sestry Matky Te-
rezy) hledají pro osamělého muže se dvěma 
dětmi (1,5 a 2,5 roku) byt k pronájmu, pokud 
možno bez kauce, se zárukou Sester Misio-
nářek.  Možnost nastěhování ihned. 

Kontakty:
Marek - 722 774 301

Sestry Misionářky lásky - 284 693 513

Výlet ministrantů
V  sobotu 12. 9. se vypravila malá skupin-
ka ministrantů na  výlet k  soše sv. Juliány 
v Přední Kopanině. Poté ke kapličce v blíz-
ké vesnici Housleba. Nakonec jsme skonči-

li v  Podbabě. Cestou jsme se dovídali zají-
mavé informace od Pavla Šimůnka, ale ani 
legrace, vtipné momenty a spoustu her nás 
neminuly.

Michael Schuster
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JÁ A MOJE FARNOSTJÁ A MOJE FARNOST

Anežka Remešová
Dětství  jsem prožila ve Vysočanech. Potom 
jsem žila třicet let v Troji. Nyní opět bydlím 
ve Vysočanech. Pocházím z katolické rodi-
ny. S  rodiči jsme chodili do kostela Krista 
Krále. Ve  22 letech jsem se díky svému 
bratranci dostala do společenství mládeže. 
Byly to skupinky, které vznikaly po zrušení 
bohoslužeb pro mládež v  kostele Svatého 
Kříže. Jednou týdně jsme se scházeli po by-
tech. Četli jsme Bibli, zamýšleli se nad tex-
tem, probírali jsme různá témata. Během 
večera došlo i  na  pohoštění a  hry. Přesto-
že jsem pocházela z  katolické rodiny, zde 
jsem poznávala víru jinak, během výletů 
do  přírody,  společného slavení Velikonoc 
a  Silvestra, většinou někde na  chalupě. 
V létě jsme jezdili společně na dovolenou. 
V  této době jsem začala navštěvovat tzv. 
„Salesiánskou školičku“ - malé studium 
teologie. V tomto společenství jsem proži-
la řadu hezkých let. S  několika přáteli se 
občas vídáme dodnes. Bylo to moje první 
hlubší setkání se Salesiány a  jsem za  ně 
velice vděčná. Myslím, že mě to formovalo 
na celý další život.
Do  kobyliské farnosti chodím skoro čty-
řicet let a  považuji ji za  „svoji“ farnost, 
i když jsem do ní bydlištěm nikdy nepatři-
la. Dostala jsem se sem díky sourozencům 
Dědkovým. V  80. letech nebylo jednodu-
ché proniknout do  farního společenství. 
Kdo to pamatuje, ví o čem je řeč. A pro ty 
mladší ročníky jen mohu dodat, buďte rádi, 
že máte dnes ve  farnosti tolik možností 
ke  scházení se, ke  hrám, sportu i  zábavě. 
Společenství vedl P. Jenda Vývoda. Společ-
ně jsme jezdili na  prázdniny, účastnili se 
kytarových mší, probírali různá témátka. 
Myslím, že podkroví na Čimické by mohlo 
vyprávět… Jenda i Zuzka, která bývala také 
přítomná, pro nás měli pochopení. Vždy 

si našli pro každého čas. Dodnes je Jenda 
ochoten vyslechnout všechny mé radosti 
i problémy, ukázat cestu, jak dál. A to vše 
s Jendovým typickým úsměvem. Díky za to.
Moje aktivity ve  farnosti jsou spíše nená-
padné. Pomáhala jsem  rozepisovat písnič-
ky, které jsou ve starých zelených zpěvní-
cích. V  devadesátých letech jsem nějaký 
čas učila tzv. „nábožko pro předškoláky“. 
Scházeli jsme se v MŠ Na Přesypu. Se Sláv-

kou jsem vedla v salesiánském centru krou-
žek šikovných rukou. Když odrostly děti, na-
stoupila jsem do nakladatelství Portál, jehož 
zřizovatelem je Salesiánská provincie. Jsem 
účetní, v  Portále pracuji již 30 let. V  roce 
2009 byly vykáceny staré topoly v okolí hřiš-
tě a nahrazeny mladými stromky. A tak jsem 
si zde dva zasadila. Farnost sv. Terezičky je 
nedílnou součástí mého života.  
V roce 2011 jsem začala chodit do společen-
ství Modliteb matek. Asi dva roky do  sku-
pinky, kde byly mladé maminky. Některé se 
odstěhovaly, jiné odešly jinam, a tak se sku-
pinka rozpadla. Po čase jsem založila novou 
skupinku. Scházely jsme se pouze dvě. Nyní 
je nás šest. Modlíme se za naše rodiny, naše 
děti a vnoučata. Odevzdáváme je Pánu, aby 
On mohl působit v  jejich životech. Chce to 
pokoru a  odvahu nespoléhat na  sebe, ale 

vše, celý svůj život i  své rodiny odevzdat 
Bohu. V tom mně právě MM mnoho pomoh-
ly. Např. jedna z modliteb je: “ Pane Ježíši, Ty 
miluješ naše děti a vnuky víc než my. Věří-
me, že cokoliv se s nimi stane, Ty o tom víš. 
Důvěřujeme Ti, odevzdáváme Ti je, abys Ty 
mohl konat v  jejich životě - ne podle naší 
představy, ale podle své moudrosti a lásky“. 
V  kobyliské farnosti je několik skupinek 
MM.
A  závěrem, co dodat? Tomáš Redlich mě 
oslovil, abych o sobě něco napsala. A tím se 
mně i naskytla příležitost, abych poděkova-
la všem kněžím, kteří zde byli a jsou, všem 
přátelům a známým za jejich blízkost, slova 
porozumění, jejich pomoc a  podporu. Ko-
byliskou farnost považuji opravdu za  MOJI 
FARNOST. Díky Vám všem.

Anežka Remešová

CITÁT SV. TEREZIČKY

„Jsme ve století vynálezů, nyní už není třeba 
namáhavě vystupovat po schodech. 

U bohatých lidí výhodně nahrazuje schodiště výtah.  
Já bych také chtěla nalézt zdviž, která by mě vynesla až k Ježíši, 

poněvadž jsem příliš malá, abych mohla stoupat 
po drsném schodišti dokonalosti.“



Kobylístek říjen 202018 19

ROZHOVORROZHOVOR

Miloš Uvízl. Ať se Pán Bůh ukáže, 
jestli chce, abych v tom pokračoval!

Miloše jsem poznala před lety při jedné z brigád ve Zdicích. 
Líbilo se mi, jak s bezdomovci jedná, bylo znát, že vůči němu mají respekt. 
Už tehdy jsem s ním chtěla dělat rozhovor do Kobylístku, ale on nechtěl. 
Jeho činnost jsem zpovzdálí stále sledovala a slibovala mu, 
že se do jeho klubovny na sídlišti Ďáblice zajdu podívat. 
Letos na farním plese jsme dali řeč a on se zmínil 
o zřízení bezpečnostní služby. Z mého pohledu tím posunul pomoc 
bezdomovcům o řád výš. Rozhovoru už se tolik nebránil. 

Odkud pocházíš?
Z Prahy, z Jižního města.

Jak jsi se dostal k Terezičce?
Chtěl jsem být pokřtěný a náhodně jsem při-
šel do Kobylis, někdy kolem Velikonoc. Viděl 
jsem otce Brtníka a šel jsem za ním, ať mě 
pokřtí. Řekl, že ano, ale ať přijdu v září. Poz-
ději mi říkal, že si myslel, že už se neobjevím. 
Ale já přišel v září znovu.

Co Tě znám, věnuješ se bezdomovcům.
Nemyslím si, že jsou to bezdomovci. Bez-
domovec je pro mne ten, kdo spí na  ulici 
a nechce se sebou nic dělat. Žebrá, holdu-
je alkoholu a  z  mého pohledu je flink. Já 
pracuji s  lidmi, kteří se v životě propadli, 
uvědomují si to a chtějí se zvednout. V tom 
je velký rozdíl. Jsou to převážně muži. Ka-
ždý chlap potřebuje pracovat, aby znovu 
našel smysl a připadal si důležitý a potřeb-
ný. Pokud si chlap důležitý nepřipadá, tak 
chlastá a utápí se. Pokud ale dostane nový 
náboj, smysl a víru, že se může zvednout, 
tak to dokáže. Proto jim říkám, že jsou již 
mnozí před nimi, kteří to dokázali. Příkla-
dy táhnou. Musí něčemu věřit. Můžu jim 
říkat: „Věř v  Boha!“, ale Boha neviděli, 
kdežto kluky, kteří to dokázali před nimi, 
vidět můžou. To jsou tedy víra a  naděje 
a  ještě je tu láska. My je tady přijímáme 
do  naší rodiny. Když přijdou, nechám je 
třeba před domem zamést chodník a  pak 
jim dám oběd. Nedostávají oběd zadarmo, 
zametli ten chodník, takže si oběd odpra-
covali. Když přijdou příště, vidí, že kluci 
tady jsou čistí a nesmrdí, tak se taky chtě-
jí umýt a vyprat si. Tu možnost tady mají. 
Když si uvědomí, že už nejsou jako ostatní 
na  ulici a  že si to odpracovali, byť by po-
řád jen zametali chodník, obnoví si znovu 
svoji důležitost a budou se chtít posunout 
někam dál. Když budou pořád jen chodit 
na  polívku zadarmo a  budou před koste-

lem dostávat peníze, nebudou mít snahu 
na  tom něco měnit. To není pomoc. Dát 
bezdomovci peníze je velmi snadné. Ale 
ve skutečnosti mu tím nepomůžete.

Co Tě k pomoci těmto lidem přivedlo?
Nevím. Já je nesnášel. Vyhazoval jsem je 
z  kostela. Později jsem ale několik z  nich 
poznal a vyslechl jsem jejich příběhy. V roce 
2011 jsem se vydal na  pěší pouť do  Brna 
a  cestou jsem si hrál na  bezdomovce. Tak 
jsem poznal přístup společnosti k  těmto li-
dem. 

Co Tě k téhle pouti pohnulo?
V té době jsem už chodil k  sestrám Matky 
Terezy a ty mi říkaly, že si neumím předsta-
vit, jaké to je být bezdomovcem. Tak jsem 
to chtěl poznat. Chtěl jsem dokázat, že taky 
můžu žít jako bezdomovec. Cestou jsem 
oslovil lidi na asi padesáti místech. Zazvonil 
jsem, řekl jsem, že jsem bezdomovec, zda 
by mi dali chleba, napít, cokoli. Zvonil jsem 
na úřadech, farách, policejních stanicích.

A proč jsi začal chodit k sestrám Matky 
Terezy?
První rok přípravy ke  křtu mezi námi ne-
byl žádný bezdomovec a nikdo snědé pleti. 
Druhým rokem přišel bezdomovec Václav 
Zita a černoch. Neměl jsem je rád, ani jed-
noho. Oba kvůli mně přípravu chtěli vzdát. 
Otec Brtník uklidňoval situaci a  přemluvil 
je, aby to se mnou ještě zkusili. Nakonec 
jsem s  oběma kamarád. Právě Václav Zita 
mě pozval k sestrám Matky Terezy a na sní-
dani s  bezdomovci, kterou tehdy pořádal 
Ota Fukárek s Libuškou Šumavskou. Začali 
jsme s  bezdomovci uklízet kolem kostela, 
na Vánoce jsme se účastnili akce Jeden dět-
ský dárek navíc a podobně. Například jsme 
vymalovali dětskou místnost u  Terezičky. 
Tehdy bylo kolem Terezičky hodně bezdo-
movců, nějak fungovali. Dohlížel jsem na ně. 
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Tuto moji činnost zastřešovala farní charita 
a farníci vůči nám byli velmi vstřícní. O co-
koli jsme si řekli, že bychom potřebovali, to 
jsme dostali. Já ale měl svoje vize a předsta-
vy, kam by se měla činnost s bezdomovci dál 
vyvíjet, a  charita v  tom nebyla dostatečně 
pružná. Rozcházeli jsme se v  mnoha názo-
rech. V  lednu 2014 otec Brtník tuhle moji 
aktivitu rázně ukončil. 

Konec bezdomovců u  Terezičky, ale 
nebyl koncem s  bezdomovci pro Tebe. 
Kam jsi se přesunul?
Do  klubovny v  Chabařovické, kterou mi 
na rok poskytl zdarma Tomáš Frantík, kte-
rý ji měl pronajatou a málo využitou. Viděl 
jsem, že chybí mezičlánek pro chlapy, které 
dají dohromady sestry Matky Terezy, než 
se úplně postaví na vlastní nohy. Zpočátku 
jsme se tam scházeli jen jednou týdně, pří-
padně jsme tam slavili svátky, narozeniny, 
Vánoce a  Velikonoce. Ráno jsme se sešli, 
poklidili, společně se naobědvali, zamýšleli 
jsme se nad nedělními texty, podívali jsme se 
na film, společně jsme se navečeřeli a zase 
se rozešli. Taky jsme tam ale měli na  ná-
vštěvě hraběte Kinského! My jsme tenkrát 
pomáhali klukovi na  vozíku, který se také 
jmenoval Kinský. Každý rok plníme jedno-
mu z kluků jeho přání. A Kinský měl přání 
se vidět se svým jmenovcem, hrabětem. Tak 
jsme mu prostě napsali a on slíbil, že přijede 
a fakt přijel.

Na vozíku byl na ulici?
Ano. Neměl nohy, měl protézy a  naučil se 
na  nich chodit. Přišel na  úřad práce a  tam 
mu řekli, že je schopen práce a  poslali ho 
pracovat. Neměl na nájem, na jídlo, o bydle-
ní přišel a skončil na ulici.

Je na ulici pořád?
Není. Dostal kurátora a ten mu pomohl. Už 
ho ani nevídáme.

Chabařovickou jste měli na rok. Co bylo 
dál?
Nakonec jsme tam byli rok a  půl. Uklízeli 
jsme kolem domu a na sousedním paneláku, 
na  prostoru, kde jsme dnes, visel plakátek, 
že je k pronájmu. Měli jsme i  jiné možnosti, 
kam se přesunout, ale tady už nás lidi zna-
li a chtěli jsme tu zůstat. Trochu v tom bylo 
i moje pokušení, ať se Pán Bůh ukáže, jestli 
chce, abych v tom pokračoval. Klíčová jedná-
ní mám spojena se svátkem Nanebevzetí Pan-
ny Marie, 15. 8. 2015. Když jsem podepisoval 
nájemní smlouvu 26.8., měl jsem v peněžen-
ce dvě stovky a potřebovali jsme asi čtyřicet 
tisíc. Měl jsem týden na to, abych je uhradil. 
Do týdne jsem peníze měl. První nájem jsem 
platil 4. 9. na první pátek v měsíci a na svátek 
narození Panny Marie, 8. 9., jsem dostal klíče.

Kde se peníze vzaly?
Někteří lidé z  farnosti nám poslali peníze 
na účet.

Nový prostor, ve Střekovské ulici, v těs-
ném sousedství s  předchozí Chabařo-
vickou, nabízí více možností?
Máme tady jednoduchou kuchyňku s  led-
nicí a  vařičem, pračku a  sprchu. Můžeme 
přímo odebírat potraviny z  potravinové 
banky a budeme mít vlastní sbírku ve dvou 
prodejnách, jen pro naše potřeby. To a  jiné 
věci můžeme díky tomu, že jsem založil ob-
čanské sdružení Spolek, co uvízli. Kdybych 
tenhle krok neudělal, měl bych jen omezené 
možnosti pomoci.

Mluvil jsi o bezpečnostní službě, kterou 
chceš zřídit.
Nově máme koncesi na ochranu osob a ma-
jetku. Zprvu kluci chodili do práce přes jiné 
bezpečnostní agentury. Cílem je, aby jich bylo 
zaměstnaných trvale co nejvíc a mohli se tak 
složit na vlastní společný pronájem. Většina 
z kluků má už praxi z předchozích agentur, 

hlídali obchody, stavby, vrátnice, O2 arenu. 
Bohužel se ale stalo, že sem přišel někdo 
z bezpečnostní agentury, najal si osm kluků, 
ale mzdu jim potom nevyplatil. Kluci často 
nemají v pořádku doklady, nemají čistý trest-
ní rejstřík a ta agentura na to hrála. Předpo-
kládali, že takový člověk se s  nimi o  mzdu 
soudit nebude. Levná pracovní síla. Pro osm 
lidí vyplatil zálohu 12 tisíc. Už to se mi moc 
nezdálo. Kluci ale chtěli v práci pokračovat, 
protože to slíbili. Nakonec jsem jim zakázal 
do té práce dál chodit. Když jsem do agentury 
volal, buď to nikdo nebral, nebo se se mnou 
nebavili. Stále klukům dluží přes
čtyřicet tisíc korun. Proto jsem bezpečnostní 
službu pod spolkem zřídil. Kluci mají často 
dluhy. Jakmile mají přiznanou mzdu, většina 
jde na umoření těch dluhů. Ale spolek může 
čerpat z potravinové banky a  i  jinou pomoc 
a držet je tak nad vodou. To je smyslem. Po-
moci jim k tomu se dluhů zbavit. Je řada lidí, 
kteří to již dokázali, a  my je známe. Známe 
jejich příběhy, povídáme si o nich. Známe pří-
běhy s dobrým, ale i špatným koncem. Jako 
lotr po pravici a lotr po levici. Jeden si uvědo-
mil svůj problém, ale ten druhý ne. Chlast je 
Ďábel, který je stahuje. Chce je mít pro sebe. 
Našeptává jim, ať svoje problémy neřeší. Stá-
le řešení svých problémů odkládají. Ďábel 
hraje na city. Když se rozhodneš někomu ze 
soucitu pomáhat, v tu chvíli je tu Ďábel. Den-
ně se rozhodujeme mezi dobrem a zlem. Pře-
tahujeme se se Zlým. Podaří se nám někoho 
trochu postavit na nohy, pak mu ale někdo dá 
peníze, protože on se přece snaží a už vypadá 
dobře, koupí si alkohol a je tam, kde byl. Proč 
by se měl o něco snažit, když nakonec vždyc-
ky peníze dostane. Ale když bude znovu dole, 
špinavý a smradlavý, tak od něho ti, kteří mu 
předtím dali peníze, odvrátí zrak. Dáváním 
peněz napomáhají Zlému, aby nad ním získal 
moc. Město a stát má služby pro všechny, aby 
na ulici nezemřeli a není na ně třeba peněz. 
V zimě, když je to pro ně nejnáročnější, jezdí 

pro ně pracovníci různých organizací a  po-
moc, hlavně přespání v  teple, jim nabízejí. 
Později se s nimi i snaží pracovat, například 
jim vyřídit platné doklady. To je potřeba si 
v  pomoci bezdomovcům uvědomit, že jim 
dobře míněnou snahou můžeme uškodit. Mi-
losrdenství, které zdůrazňuje moje já, že jsem 
to já, kdo dokáže člověku pomoct, nevede 
k účinné pomoci.

Vraťme se k  Tvojí činnosti. Založil jsi 
tedy bezpečnostní službu. Máte už ně-
jaké zakázky?
Spolupracujeme s  agenturou, která nám za-
kázky pomůže zprostředkovat. Musíme ale 
ještě splnit nějaké formální podmínky, na kte-
rých zatím pracujeme. Až podmínky splníme, 
agentura nám začne posílat nabídky zadava-
telů. Agentura už předtím kluky zaměstnáva-
la, dokonce nám dala i sponzorský dar. 

Máš nějakou další vizi, kam bys chtěl 
svoji činnost posunout?
Určitě, ale zatím o ní nechci moc mluvit. Rád 
bych nějaké přesuny v rámci prostor, které 
máme nebo budeme mít k  dispozici. Chci, 
aby se kluci co nejvíce osamostatňovali, 
ve skupinách, a vzájemně si tak vypomáhali. 
Chtěl bych rozšířit spolupráci s  potravino-
vou bankou a současně i navázat lokální vý-
pomoc. Lidé z okolí by dávali potraviny, kte-
ré bychom neměli jen pro sebe, ale i pro jiné 
lidi v okolí, o kterých víme, že jsou v nouzi, 
aby se podařilo zachovat jim bydlení. To je 
vždycky levnější a snazší, než potom zachra-
ňovat ty, kteří jsou již na ulici.

Kolik tímhle zázemím projde lidí?
Nejvíc sem docházelo 17 lidí, nyní je jich 
tu 12, plus ještě ti, kteří přijdou jen občas. 
Počty bych chtěl spíš snižovat a zaměřit se 
na podporu těm, kteří u nás budou pracovat. 
Ti, kteří s námi společně půjdou za naším cí-
lem, budou mít naši podporu.
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Gambi přesídlil do Říma

V úterý 15. září večer kolem půl deváté bylo 
u salesiánského divadla živo. Kobyliští sale-
siáni v  čele s  provinciálem Martinem Hob-
zou se loučili s  Pavlem Gambi Ženíškem, 
který se po požehnání a  modlitbě za svou 
novou službu vypravil do Říma. Doprovázeli 
ho jeho kolegyně, bývalá dobrovolnice a za-
městnankyně provincie Markéta Vagenk-

nechtová a  salesián Pavel Liškutin – Lišák. 
V noci jsme projeli Rakouskem a půlkou Itá-
lie a v poledne dorazili do Říma. Po vybalení 
krabic jsme objevili zákoutí hlavního salesi-
ánského domu – zvláště terasu. Čtvrtek pat-
řil objevování Říma a Vatikánu, ochutnávání 
zmrzliny a  odolávání italským naháněčům 
a  prodejcům. Po večerní mši svaté, kterou 
Gambi sloužil v pokojíčku dona Boska, kde 
napsal svoje dopisy a  koordinoval stavbu 
Sacro Cuore, jsme byli pozváni na pravou 
italskou večeři. Doprovázeli nás Martin La-
sarte (bývalý rádce misijní sekce), Alfréd 
Maravilla (nynější rádce pro misie), otec 
Jorge (ekonom misijní sekce) a Marco (laic-
ký zaměstnanec), ti společně s Gambim tvo-
ří nový salesiánský misijní tým. Po večeři 
následovalo opravdové loučení. Poté jsme 
nasedli do auta a vydali se směr Praha. Gam-
bimu přejeme vedení Duchem svatým a ra-
dost ze služby.

Často zmiňuješ sestry Matky Terezy. 
Jak vypadá vaše spolupráce?
Sestry sbírají ty, kteří jsou na ulici, a když je 
dají dohromady, posílají je k nám. I my pra-
cujeme na principech Matky Terezy.

Jsou i jiné organizace, se kterými pravi-
delně spolupracujete?
Dnes už umíme nabídnout služby v podob-
ném rozsahu jako ostatní organizace, tedy 
spolupracujeme jen s  těmi, kteří poskytují 
služby, které my zajistit nedokážeme. Na-
příklad noclehárny. Zrovna dnes jsme tam 
jednoho kluka poslali. Nechtěl dodržovat 
naše pravidla a my nejsme nastaveni na stá-
lou kontrolu dodržování pravidel, tak jsme 
ho odkázali na noclehárnu. U nás je to více 
postaveno na  důvěře, než kontrole. Jsme 
tým rodinného typu, vzájemně si pomáhá-
me. Náš prostor stojí peníze, a proto si ne-
můžeme dovolit pomáhat těm, kteří nechtějí 
dodržovat naše pravidla a nechtějí spolupra-
covat. Je řada potřebných, kteří naši pomoc 
potřebují, proto nemůžeme pomáhat těm, 
kteří o ni nestojí.

Co potřebujete?
Zářivky, sprchový kout, lednice, pračky. 
Obecně vybavení domácnosti. Naše potře-
by se stále proměňují. Jediné, co potřebu-
jeme pořád, jsou peníze na  nájem. Taky 

bychom potřebovali správce webových 
stránek, aby na nich byly aktuální informa-
ce. Není nutné, aby nám pomáhali jen lidé 
z kostela. I v našem okolí je řada lidí, kteří 
by rádi pomohli. Nechceme se proto s  žá-
dostí o pomoc obracet primárně na kostely 
a farnosti. Matka Tereza taky pomáhala bez 
ohledu na vyznání a stejně tak jí pomáhali 
všichni. Potřebujeme se naučit si o pomoc 
říkat i jinde.

Jak vás lidé z okolí přijímají?
Dnes už jsme „jejich“. Jen je potřebujeme 
častěji oslovovat a říkat si o pomoc. Pokud 
o sobě nedáme vědět, nemají možnost nám 
pomáhat. Městské části jsou v zásadě ochot-
ny nás podpořit, ale potřebují to nějak zúřa-
dovat, což není moje parketa, takže i v tom 
bychom potřebovali pomoct.

 

Děkuji za rozhovor.
Olga Adámková

Miloš Uvízl, nar. 1972, zakladatel Spolku co uvízli, který pomáhá lidem na ulici. Provozuje 
denní klubovnu ve Střekovské ulici na sídlišti Ďáblice. Rozhovor byl nahrán v průběhu úno-
ra a k jeho vydání později z důvodu koronavirové situace nedošlo. Aktivita spolku během 
nouzového stavu byla zaznamenána v samostatném článku v květnovém čísle Kobylístku. 
Spolek se věnoval výrobě jednorázových roušek a za celé to období vyrobil úctyhodných 
35.000 ks, o jejichž distribuci se z velké části postarala farní aktivita Roušky od Terezičky. 
Balíky s rouškami byly také poslány spřízněným charitativním institucím do Žiliny, Říma, 
Barcelony. Od nahrání rozhovoru se také spolku podařilo získat licenci bezpečností agentu-
ry a v současné době tak již aktivně vykonává ochranu majetku, například v síti obchodů.
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Noví dobrovolníci byli vysláni 
a rovnou otevíráme nový ročník
O  víkendu 11. – 13. září byli vyslání salesi-
ánští misijní dobrovolníci. Kvůli pandemii 
se slavnostního vysláni zúčastnilo pouze 8 
z  11 dobrovolníků. Jejich cesty jsou různé 
a jistota je letos nečeká. Myslete prosím na 
ně. Chystají se do Albánie, Bulharska, Mala-
wi, Tanzanie, na Šalamounovy ostrovy a do 
Zambie. 
Vzdělávací kurz absolvovalo letos 15 mla-
dých lidí. Někteří se chystají na svou misijní 
službu až v  příštím roce. V  říjnu otvíráme 
nový vzdělávací kurz Cagliero. Pokud víte 
o někom, kdo by měl touhu stát se dobrovol-
níkem řekněte mu o nás. Více informací je 
na našich stránkách www.adopcenablizko.
cz/dobrovolnictví. Nebo na mailu 
Helena.janikova@sadba.org. 

Novinky ze zákulisí
A vítáme na Sadbě našeho nového ředitele Jaroslava Fogla. Těšíme se na nové podněty a ces-
ty, které budeme společně objevovat. 

Za tým SADBY Helena Janíková



Kobylístek říjen 202026 27

BOHOSLUŽBY A SVÁTOST SMÍŘENÍDĚTEM

Stránku dětem připravily Marie, Kristina a Dominika Záškodné.

Pravidelné bohoslužby
neděle 7.30, 9.00, 10.30, 18.30 eucharistická bohoslužba
  16.00 pro starší osoby a ohrožené skupiny
  11.00 v kapli sv. Kláry, eucharistická bohoslužba
  16.30 v kostele Stětí sv. Jana Křtitele, Dolní Chabry, 
   eucharistická bohoslužba
středy 17.00 eucharistická bohoslužba pro děti
po - so 6.15 ranní chvály
  6.30, 18.30 eucharistická bohoslužba (v úterý večer pro mládež)

Příležitost ke svátosti smíření
Ve všední dny večer se zpovídá vždy půl hodiny před každou mší svatou (18.00 - 18.25)
V neděli dopoledne se zpovídá vždy půl hodiny před každou mší, 
a je-li třeba, i v jejím průběhu.
V neděli večer se zpovídá jen před mší svatou od 17.45 (17.45 - 18.25)

Bohoslužby ve všední dny pravidelně (mimo výjimky) slouží:

Pondělí  6.30  František Blaha 
  18.30  Petr Košák 
Úterý  6.30  František Blaha / Vojtěch Sivek 
  18.30  pro mládež – Václav Jiráček / Petr Boštík / Jaroslav Fogl / Jan Fojtů
Středa  6.30  Milan Mihulec 
  17.00  pro děti – František Blaha / Pavel Šimůnek (zpovídá M. Mihulec)
  18.30  Jan Vývoda 
Čtvrtek  6.30  Pavel Šimůnek 
  18.30  Josef Kopecký (po mši je adorace)
Pátek  6.30  Petr Košák 
  18.30  František Blaha  
Sobota  6.30  Josef Kopecký / Pavel Šimůnek 
  18.30  Milan Mihulec (mše svatá s nedělními texty) 
Neděle 7.30, 9.00, 10.30, 18.30 celebranti se nepravidelně střídají 
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FARNÍ AKTIVITY

každé úterý 17.30 - 18.30 Spolčo +- 14: sdílet-prožívat-tvořit, fialová klubovna nad recepcí
sudé týdny PO 19.15 Hovory o Starém zákoně, J. Schrötter, katechetická místnost
sudé týdny ÚT 19.20 Nad texty papeže Františka, Josef Fiřt, žlutá klubovna nad recepcí
každý čtvrtek 19.00-19.30 Eucharistická adorace, kostel
1. čt v měsíci  19.30 – 22.00  Eucharistická adorace noční, kostel
1. pá v měsíci 17.00  Adorace, příležitost ke svátosti smíření
2. pá v měsíci  19.00 – 20.00  Rozjímání nedělních textů Písma, katechetická  místnost
soboty večer  18.30 Mše svatá s texty z následující neděle
3. ne v měsíci  8.30 – 10.30  Otevřena farní knihovna
Příprava na biřmování dospělých, křest dospělých a křest dětí školního věku (přihlášky: farní mail)

od 27. 9. ne  Nekoná se nedělní agapé s občerstvením, zahrada otevřena
od 27. 9. ne 16.00 Přidaná mše svatá v kostele pro starší osoby a ohrožené skupiny
29. 9. út 16.00-20.00 Pouť dětí s rodiči ke sv. Jeronýmovi, Poznáváme Bibli, klášter Emauzy
29. 9.  út 18.30 Úterky u Terky, úvodní setkání, kostel a farní zahrada
30. 9. st 18.00 Setkání katechetek, katechetů, hovorna u kostela
1.-10.12. čt 9.15 - 11.30 Dopolední Alfa pro maminky s dětmi, katechetická místnost
1. čt 18.30 Slavnost sv. Terezičky, biskup Karel Herbst, P. Vojtěch Kodet
   Setkání s bývalými faráři bylo zrušeno 
4. ne 10.00-18.00 Oslava sv. Terezičky na farní zahradě, setkání farnosti
  13.00-16.00 Nedělní Terezičkovská oratoř pro rodiny s dětmi a mládež
6. út 18.30 Úterky u Terky, Kamil Strak, Jak se Bůh zjevuje v 21. století, kostel, sál
10. so  Florbalový turnaj o pohár uhříněveského starosty (Uhříněves) 
17. so 8.00-16.00 Svatováclavský fotbalový turnaj, info: https://strediskokobylisy.cz/akce/
   Ministrantská akce, bude upřesněno
18. ne  Misijní neděle, Milion dětí se modlí růženec (místo, čas-bude upřesněno)
  ne 19.30 Setkání akolytů, katechetická místnost
19.  po 19.15 Setkání živého růžence, farní knihovna
20. út 18.30 Úterky u Terky, Modlitební Úterek a táborák, kostel, farní zahrada 
24. so  Výročí posvěcení kostela
25. ne 15.00-18.00 Nedělní oratoř pro děti a mládež, hřiště a prostory SaSM
28.-3.11. st-út 17.00 Zpovídání před Dušičkami, kostel

4.  16.00 Svátost smíření dětí, kostel 
6. pá  Budoucnost Salesiánského centra, termín odevzdání podnětů
7. so  Florbalový turnaj, 1. bodovací SHM a Svatomartinský turnaj (Uhříněves) 
8. ne 14.30 Drakiáda na Velké skále
9. po 19.10 Setkání rodičů dětí k přípravě na 1. svaté přijímání, kostel
12. čt  Svatomartinský průvod Centra pro rodinu SaSM, areál, farní sál
14. so  Diecézní setkání ministrantů
18. st 18.00 Setkání katechetek, katechetů, hovorna u kostela
21. so  Setkání salesiánů spolupracovníků, volby, farní sál, kostel
23. po 19.15 Setkání živého růžence, farní knihovna
  19.30-20.30 Večer chval se skupinou Kairos, boční kaple kostela
28. so 9.00-12.00 Tvoření a žehnání adventních věnců, farní sál
30. po   Uzávěrka přihlášek na Seminář Obnovy v Duchu Svatém

říjen

listopad

celoroční aktivity


